
PROTOKÓŁ NR LXXI/2022 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
z dnia 29 listopada 2022 r. 

Obrady odbyły się w trybie stacjonarnym w Centrum Kształcenia Ustawicznego,  
ul. Sandomierska 26A. Obrady  rozpoczęły się o godz. 15.08. 
 
W sesji udział wzięli: 
 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b do 
protokołu) 

2. Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Arkadiusz Bąk 

3. Przewodniczący Rady Powiatu – Mariusz Pasternak 

4. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

5. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

6. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

7. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

8. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
 

Nieobecni radni: Zawadzki Artur. 
 
Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 
quorum: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Otwieram LXXI (71) sesję Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego na podstawie listy obecności stwierdzam, że posiadamy 
wymagane kworum, by podejmować prawomocne uchwały. Proszę Państwa Radnych 
o zalogowanie się do systemu.  
Witam Radnych Rady Miasta. Witam Pana Arkadiusza Bąka Radnego Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego. Witam Przewodniczącego Rady Powiatu 
Ostrowieckiego Pana Mariusza Pasternaka, Prezydenta Miasta Pana Jarosława 
Górczyńskiego, Panów Wiceprezydentów: Piotra Dasiosa i Dominika Smolińskiego, 
Sekretarz Miasta Panią Annę Niedbałę, Sławomira Kijaka Skarbnika Miasta oraz 
wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji, a także internautów, którzy 
obserwują nasze obrady online.  
Szanowni Państwo Radni! Jak zwykle dwie klauzule informacyjne takie dla 
przypomnienia. Pewnie wszyscy Państwo je pamiętają, ale mam taki obowiązek, żeby 
Państwu przypomnieć. Chodzi mianowicie, pierwsza taka informacja dotyczy ochrony 
danych osobowych, a więc jeśli na posiedzeniu Rady Miasta radny zabiera głos, musi 
mieć taką świadomość, że jednocześnie wyraża zgodę na przetwarzanie swoich 
danych osobowych i tutaj podając swój: adres, dane osobowe - dane te są 
udostępniane ogólnie, w związku z transmisją i przetwarzaniem i utrwalaniem obrad 
sesji. Natomiast zgoda na to, żeby te dane były utrwalane, nie jest od radnych 
wymagana. Jesteśmy osobami publicznymi. Natomiast, jeśli wymieniamy nazwiska 
osób innych, musimy mieć świadomość, że powinniśmy posiadać zgodę na to, żeby 
ich dane osobowe wymieniać.  
I druga klauzula, i druga taka informacja, związana z tym, że wszystkie materiały 
publikowane na stronach samorządu terytorialnego są przystosowane dla osób 
niesłyszących, a to na mocy dyrektyw Parlamentu Europejskiego i Rady Europy  
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z dnia 26 października 2016 roku. Zgodnie z tymi aktami prawnymi nagrania obrad 
sesji Rady Miasta będą uzupełniane o napisy dla osób niesłyszących.  
 
 
Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy, proszę Państwa, do 
porządku obrad. Czy ktoś z Państwa ma uwagi do porządku obrad? Proszę, Panie 
Prezydencie, o zabranie głosu.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 
Szanowni Goście! Drodzy Internauci! Chciałbym wnieść do porządku obrad określone 
zmiany. I zmiany te dotyczą punktu V – „Podjęcie uchwał w sprawie”. Po podpunkcie 
18, to jest po projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 rok, wnoszę nowy projekt uchwały jako 
podpunkt 19 – zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 rok. Konsekwencją tego projektu będzie zmiana 
załącznika nr 1 do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029. Projekt 
uchwały oraz załączniki do Wieloletniej Prognozy Finansowej Państwo Radni otrzymali 
na posiedzeniach poszczególnych komisji Rady Miasta. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś  
z Państwa Radnych chciałby wnieść jakieś uwagi do porządku obrad? Nie widzę. 
Wobec tego przegłosujemy za umieszczeniem w porządku obrad w pkt V ppkt 19 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022. Kto jest za włączeniem tego punktu do porządku 
obrad naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi 
rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę.  
 
Radni RM jednogłośnie opowiedzieli się za rozszerzeniem porządku obrad (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że jednogłośnie przyjęliśmy 
porządek obrad. Wobec tego i zgodnie z informacją, o której mówił Pan Prezydent, 
również pamiętamy o tym, że wymieniamy załącznik nr 1 do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. I przechodzimy w takim razie do realizacji porządku obrad naszej 
dzisiejszej sesji. 
 
Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 
quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 24 października 2022 r. 

IV. Aktualna sytuacja i zamierzenia na najbliższe lata instytucji kultury – 
Miejskiego Centrum Kultury, Biura Wystaw Artystycznych, Miejskiej 
Biblioteki Publicznej oraz Muzeum Tradycji Hutnictwa.  

V. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok, 
2) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2023 rok,  
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3) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego  
na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2023 r., 

4) obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako 
podstawa obniżenia podatku leśnego na obszarze Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski w 2023 r.,  

5) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu przy obliczaniu zwrotu rodzicom 
kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów niepełnosprawnych oraz rodziców 
do placówki oświatowej, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
lata 2022 – 2025, 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski, 

8) rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 
9) wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu, 
10) zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu, 
11) zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu, 
12) wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością gruntową, 
13) wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością gruntową, 
14) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie nieruchomości, 
15) zbycia części nieruchomości, 
16) zbycia nieruchomości, 
17) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowieckiemu, 
18) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2022 r., 
19) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2022 r., 
20) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022 – 2029. 

VI. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 

VII. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 14 października 2022 
r. do 18 listopada 2022 r.  
 

VIII. Sprawy różne (m.in. informacja o stopniu realizacji zadań oświatowych  
w roku szkolnym 2021/2022 przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski). 

IX. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 

Ad III/Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 24 października 2022 r.: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Punkt III porządku, to jest przyjęcie 
protokołu sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 24 października 2022 r. 
Protokół był oczywiście przesłany drogą elektroniczną, jak też można było się 
zapoznać z treścią protokołu w biurze Rady Miasta. Czy Państwo Radni mają uwagi, 
bądź pytania do protokołu? Nie widzę.  
Wobec tego przechodzimy do głosowania protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego z dnia 24 października 2022 r. Kto jest za, naciska przycisk  
i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 



4 

 

naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że protokół z sesji Rady Miasta 
przyjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego z dnia 24 października 2022 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 3  do protokołu) 
 
 
Ad IV/Aktualna sytuacja i zamierzenia na najbliższe lata instytucji kultury – 
Miejskiego Centrum Kultury, Biura Wystaw Artystycznych, Miejskiej Biblioteki 
Publicznej oraz Muzeum Tradycji Hutnictwa (informacje stanowią załącznik nr 
4a, 4b i 4c do protokołu): 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy teraz do punktu czwartego 
porządku naszych obrad, mianowicie: „Aktualna sytuacja i zamierzenia na najbliższe 
lata instytucji kultury - Miejskiego Centrum Kultury, Biura Wystaw Artystycznych, 
Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz Muzeum Tradycji Hutnictwa”. Temat ten ujęliśmy  
w planie pracy Rady Miasta na rok bieżący i był on przedmiotem obrad wszystkich 
komisji. Zapraszam teraz Państwa do obejrzenia filmu, prezentacji ostrowieckich 
placówek kultury.  
Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – P. Górniak – Dzień dobry! Witam Państwa 
bardzo serdecznie. Trochę zostałem wyrwany. Nie wiedziałem, że biblioteka będzie 
jako pierwsza, ale tak się składa. Mamy króciutki filmik 6 minutowy, który w jakiś 
sposób ma pokazać to, co się w minionym roku działo. To jest filmik, który pokazuje 
pracę biblioteki. Tak nieco, od trochę może, od kuchni - o takiej naszej działalności 
stricte. Cała dokumentacja została Państwu, znaczy dokumentacja, omówienie tego 
zostało Państwu również przedstawione. Chcieliśmy pokazać to, co naszym zdaniem 
najlepsze, najciekawsze i zaprosić do biblioteki. W znakomitej większości, wszyscy 
Państwo pewnie wielokrotnie byli, ale gdyby ktoś jeszcze nie był, albo miał ochotę, 
bardzo serdecznie oczywiście zapraszam. Podzieliliśmy ten filmik na takie trzy grupy. 
Zaczynamy od części dziecięcej, potem młodzieżowej i części dla dorosłych. Bardzo 
proszę. Tu odwołujemy się do noblistki. Tak, pokazaliśmy, proszę Państwa, na 
wykresie, jak to wygląda nasze czytelnictwo. Nowo zapisani - zatrzymajmy chwileczkę, 
mamy zajęcia edukacyjne dla naszych najmłodszych. Oczywiście chwalimy się tym, co 
się wydarzyło w ciągu tych kilku miesięcy, dlatego, że biblioteka tak naprawdę 
nastawia się głównie na ludzi młodych po to, żeby ich zachęcić do przychodzenia. 
Oczywiście dlatego, że mamy wyedukowanych czytelników nieco starszych, już ich 
specjalnie zapraszać i przekonywać nie trzeba. Od stycznia do września, bo tak 
opracowaliśmy materiał, jak Państwo widzą, zorganizowaliśmy wiele spotkań  
z przedszkolami, ze szkołami i z naszymi przyjaciółmi, których zapraszamy zawsze na 
nasze warsztaty. Bardzo proszę. Tak tutaj. Może niech sobie biegnie ten filmik na razie 
- poproszę, kiedy zatrzymać. Mamy zajęcia edukacyjne dla naszych najmłodszych  
w naszej bibliotece, z której bardzo dumni jesteśmy. Od 2019 r. w niej pracujemy. 
Warunki są nieporównywalne, jak wszyscy wiemy, dlatego jesteśmy nastawieni na 
bardzo wiele działań. Ale tutaj widzimy te skierowane do naszych najmłodszych 
różnego rodzaju lekcje, tak zwane biblioteczne, spotkania z książką. Tego jest 
naprawdę bardzo, bardzo dużo. Wyszczególniliśmy, jakie to zajęcia prowadzimy. 
Zatrzymajmy momencik. Jedno z naszych zajęć, które też się cieszy ogromną 
popularnością – „Odkrywamy świat”, zajęcia z elementami multisensoryki. To kilku lat 
mamy w naszym programie. Pracujemy tak naprawdę teraz w każdy poniedziałek. Po 
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południu te zajęcia się odbywają. W wakacje oczywiście też. Kierujemy do dzieci 
bardzo różnego wieku. Cieszy się to bardzo dużym powodzeniem. Poproszę. 
Zatrzymajmy na momencik – „Mała książka, wielki człowiek”, to po raz kolejny 
przystąpiliśmy do tego programu. Zachęcamy również dzieci do czytania. Dzieci 
zbierają takie naklejki, zbiorą dziesięć naklejek, to wtedy otrzymują małą nagrodę pod 
postacią książki, oczywiście. No, to jest oczywiście kierowane do naszych 
najmłodszych czytelników pod patronatem Instytutu Książki. Mamy zajęcia z języka 
niemieckiego, również dla najmłodszych i nieco starszych. Przegląd teatrzyków 
przedszkolnych po raz siedemnasty, już się odbył w naszej bibliotece. Mamy 
odwiedziny czytelników, dzieci. Mamy porównanie, jakbyśmy mogli zatrzymać na 
momencik, jak to bywało w tym okresie pandemicznym i po pandemicznym. Mieliśmy 
porównanie. 36% no i troszeczkę, kiedy nas odmrożono, a byliśmy zamrożeni przez 
długi czas. Na szczęście czytelników nam przybywa. Poproszę. Tak, to jest akcja, z 
której jesteśmy bardzo dumni - nasz piękny Browar, noc bibliotek. Po raz kolejny do tej 
akcji przystępowaliśmy. Kierujemy go głównie do młodzieży licealnej. Po raz kolejny  
w tym roku również taką akcję przeprowadzaliśmy. Jest to połączone nie tylko ze 
zwiedzaniem biblioteki, ale również zajęcia twórcze. Tutaj warto, proszę Państwa, 
podkreślić - z tego jestem szczególnie dumny, że tak naprawdę wszystkie zajęcia, czy 
prawie wszystkie, w znakomitej większości, od pomysłu poprzez wykonanie, to są 
pracownicy naszej biblioteki. Raczej nie zlecamy tego komukolwiek na zewnątrz, tylko 
to jest wszystko: pomysł, wykonanie pracownicy Miejskiej Biblioteki Publicznej. Bardzo 
za to, przy tej okazji, dziękuję. Tak, tutaj chwileczkę, wspólnie z Miejskim Centrum 
Kultury przystąpiliśmy też do takiej, do takiego programu tych instytucji kultury, 
kształciliśmy umiejętności naszych pracowników medialne, nazwijmy to informatyczno-
komputerowe, ale również dzieci, które uczyły się, no nazwijmy to, bardzo 
uproszczonych zasad programowania. Pozyskaliśmy w ten sposób również trochę 
sprzętu do biblioteki właśnie, który po tym wydarzeniu kilkutygodniowym, u nas 
zostało. Cieszy się dużą popularnością. Wykorzystujemy ten sprzęt prowadząc zajęcia 
również na co dzień. Myślę, że teraz w najbliższe ferie, które też przed nami są od 
końca stycznia, będziemy z tych zajęć i z tego sprzętu korzystać. Jak Państwo widzą, 
zajęcia skierowane do troszeczkę starszych dzieci. Tak, dyskusyjny klub książki. 
Podzieliliśmy go też na trzy kategorie, bo prowadzimy trzy dyskusyjne kluby książki: 
dla dzieci, dla młodzieży i dla dorosłych. Raz w tygodniu najczęściej się spotykają po 
to, żeby no poznawać to co najnowszego w literaturze. Wakacje w bibliotece, 
gdybyśmy się tu chwileczkę zatrzymali, dlatego, że to są, proszę Państwa, dwa 
projekty, na które biblioteka pozyskała pieniądze od Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego. Jeden był wakacyjny - 31 wydarzeń, 1800 uczestników. To był projekt 
wakacyjny. W ramach tego były takie zajęcia „Dawnych książek czar, poznajemy 
lektury naszych rodziców i dziadków”. Dzieci lubią wracać do klasyki. Tutaj zajęcia 
oczywiście w naszej bibliotece dotyczące starych lektur, starych filmów, które również 
wyświetlaliśmy. "Książka pod chmurką" - zajęcia przeprowadzone w wakacje. Osoby 
indywidualne, świetlice środowiskowe, świetlice szkolne. Bardzo, bardzo dużo z 
książką na trawie. Jeśli pogoda dopisuje, wyciągamy koce, w formie piknikowej. 
Teatrzyki - również staraliśmy się zapraszać zawsze cztery w wakacje. Spotkania 
autorskie, proszę Państwa, dla dzieci i dorosłych. Z tego też jesteśmy dumni, że udało 
nam się pozyskać pieniądze i udało się przyciągnąć nazwiska. Slamy poetycko-
prozatorskie, czyli każdy, kto pisze, publikuje do szuflady, może przyjść i może 
podzielić się swoją twórczością. Na koniec był wakacji bal - "Witajcie w naszej bajce". 
Wata cukrowa, która cieszy się też ogromną popularnością na wszystkich naszych 
zajęciach. Zatrzymajmy na momencik. I potem proszę Państwa, wspólny projekt, który 
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przeprowadzaliśmy we trzy instytucje kultury: Biblioteka, Miejskie Centrum Kultury, 
Biuro Wystaw Artystycznych – „Brow-Art.”. W jeden miesiąc skumulowane działania  
w ramach tego festiwalu za pieniądze pozyskane oczywiście, też. Cztery spotkania 
autorskie z rodzimymi pisarzami. Te wszystkie osoby urodziły się w Ostrowcu. Tutaj 
stawiały swoje pierwsze kroki i przyjęli nasze zaproszenie. Bardzo proszę. Inne 
wydarzenia, to tradycyjnie jak w każdej instytucji kultury: ferie, Dzień Babci, Dzień 
Dziadka, narodowe czytanie, proszę Państwa, do którego corocznie się przyłączamy. 
W tym roku też czytaliśmy oczywiście "Ballady i Romanse". Dziękujemy tym 
wszystkim, którzy przyjęli nasze zaproszenie. Dyskusyjny klub książki dla dorosłych, 
warsztaty dla dorosłych. Raz w miesiącu w każdy poniedziałek o godz. 12.00, Panie 
się spotykają. Tutaj zatrzymajmy się chwileczkę. Oczywiście oferta, którą też kierujemy 
do osób, które nie mogą same do biblioteki przyjść - "książka na telefon". Zawozimy 
książki do osób, które same do biblioteki przyjść nie mogą. Spotkania autorskie, które 
w ostatnim miesiącu, które w ostatnich miesiącach były dla dzieci, dla dorosłych 
również. Mniejsze i większe nazwiska. Spotkanie w czerwcu z Arturem Barcisiem.  
I spotkania dla młodzieży i dla dzieci. A to są właśnie nasi ludzie z Ostrowca, którzy 
zrobili, nazwijmy to karierę gdzieś tam w świecie, pisali, i w tym ostatnim, we wrześniu 
zaprosiliśmy ich do podzielenia się swoją twórczością. Tutaj mamy odwiedziny 
dorosłych - wypożyczenia, widać różnice. Nowości wydawnicze. Zakupiliśmy w tym 
czasie 2.163 książki z dotacji miasta, oczywiście i z pieniędzy pozyskanych -  
101 audiobooków. Państwo widzą 50 tys. zł ze środków własnych i pozyskaliśmy jak 
co roku pieniądze od ministra. Doceniono nas gdzieś tam w województwie. Dostaliśmy 
wyróżnienie. Nasi partnerzy, z którymi współpracujemy. Liczymy bardzo na dalszą 
dobrą współpracę. No i plany, proszę Państwa, na przyszłość - króciutko. Przede 
wszystkim chcielibyśmy stawiać na młodzież nieco starszą. O, tu zatrzymajmy 
chwileczkę, dobrze? Na młodzież licealną, która jednak jest powiedziałbym najrzadziej 
być może do tej pory bywała w bibliotece. Książkomat już oczywiście jest. Prezentacja 
powstawała dużo wcześniej, więc jeszcze był w fazie naszych planów. On jest. Proszę 
Państwa, chciałem wszystkich uspokoić - jest, działa. Znajduje się w miejscu 
strategicznie przemyślanym, wbrew temu co być może niektórzy myślą. On naprawdę 
nie może być w środku. Dlatego, że zasada książkomatu jest taka, że powinien być 
jednak na zewnątrz, a Państwo niektórzy gdzieś tam zgłaszali takie pomysły, nasi 
czytelnicy, że szkoda, że nie jest w bibliotece. No, gdyby był w bibliotece, no gdyby był 
w bibliotece, to po prostu byłoby to bez sensu. Jest tutaj, jest osiemnaście  skrytek. 
Póki co, póki co jest to liczba wystarczająca, można zamawiać, oczywiście. Nawet się 
odbywa to dosyć sprawnie. Tak, stawiamy na młodzież. Mamy teatr amatorski, 
kształcimy kompetencje medialne. No, i proszę Państwa, chcielibyśmy utrzymać 
dotychczasowy standard oczywiście i nieco rozszerzyć swoją działalność, nazwijmy to 
poza granice naszego miasta. Myślę, że jest to całkiem realne, już całkiem niedługo. 
Bardzo serdecznie dziękuję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. No, to zapraszamy Panią 
Dyrektor, może?  
 
Prezentacja dotycząca Biura Wystaw Artystycznych rozpoczęła się od archiwalnej 
wypowiedzi Pana Tadeusza Maja – pierwszego Kustosza Biura Wystaw 
Artystycznych: „Chciałbym, by galeria ta w przeciwieństwie do wielu innych galerii Biur 
Wystaw Artystycznych w Polsce, była przede wszystkim galerią edukacyjną. Fakt, iż 
jednocześnie jestem dyrektorem Szkół Plastycznych w Kielcach i dzięki zaufaniu władz 
samorządowych miasta Ostrowca zostałem kustoszem tej galerii sprawia, że galeria 
nie będzie galerią kreacyjną. Nie będzie kreować sztuki, a będzie galerią edukacyjną. 
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Bardzo zależy mi na tym, by edukacja ta zaczęła się już od przedszkola. Nimi 
spotkałem się tutaj dzisiaj z Państwem miałem już spotkanie z dyrektorami 
przedszkoli. Chciałbym edukować klasycznie dzieci już od wieku przedszkolnego. 
Chciałbym by tu, w tej galerii, odbywały się dla nich zajęcia”. 
 
Dyrektor Biura Wystaw Artystycznych – J. Łada – Szanowni Państwo! Mieliśmy okazję 
zobaczyć, jeśli Państwo zdążyli przeczytać, archiwalny materiał, archiwalną 
wypowiedź pierwszego Kustosza Biura Wystaw Artystycznych – Świętej Pamięci 
Tadeusza Maja. Wypowiedź, którą przygotował dla mediów w przeddzień otwarcia 
Biuro Wystaw Artystycznych. Misja tak nakreślona, prawie 30 lat temu, jest dla nas 
nadal aktualna i staramy się maksymalnie, wspólnym zaangażowaniem wypełniać  
i realizować każdego dnia. Biuro Wystaw Artystycznych to miejsce otwarte dla 
wszystkich. To nasze hasło i myślę, że nie są to też puste i czcze słowa, tylko 
jesteśmy otwarci i gotowi na każde spotkanie, z różnymi grupami wiekowymi naszych 
mieszkańców, mieszkańców powiatu Ostrowieckiego, ale także regionu. Ale także 
twórców z różnych części stron Polski, ale i świata. Jak zostało wspomniane przed 
chwilą, Biuro Wystaw Artystycznych to galeria sztuki współczesnej, która działa od 
1995 roku. Niezmiennie w tej samej przestrzeni, która zyskała nową oprawę i nowy 
wyraz 3 lata temu, w związku i po otwarciu Ostrowieckiego Browaru Kultury. 
Modernizacja pozwoliła mimo, że już galeria wcześniej cieszyła się ogromną 
popularnością i ogromną sławą w kraju, a modernizacja: zmiana podłóg, troszeczkę 
oświetlenia, dodatkowa przestrzeń ekspozycyjna w dolnej sali, spowodowały, że nasza 
galeria jeszcze bardziej zyskała w oczach wielu twórców, a prowadzone działania 
edukacyjno-warsztatowe, praca i ilość odwiedzających nasze miejsce, przyczynia się 
do tego, że coraz więcej artystów z kraju chce eksponować tu swojej prace, chce 
nawiązać z nami współpracę. Naszą misją jest przede wszystkim prezentacja 
najnowszych tendencji i zjawisk w sztuce współczesnej. Ale przede wszystkim to, co 
wybrzmiało w słowach Tadeusza Maja - szeroko pojęta edukacja artystyczna. Drugą 
rzeczą - trzecią, na której nam szczególnie zależy, podobnie jak moim kolegom z 
Miejskiej Biblioteki Publicznej i Miejskiego Centrum Kultury, to tworzenie przestrzeni 
przyjaznej dla odbiorców, mieszkańców. Tworzenie tak zwanego trzeciego miejsca.  
To określenie, które w ostatnim czasie bardzo modne i odmieniane przez wszystkie 
przypadki. Miejsce, po domu i pracy, które służy rozwojowi naszych odbiorców, 
naszych mieszkańców. Wizją natomiast, to jest prezentacja interdyscyplinarnych 
projektów z zakresu sztuk wizualnych, a oczywiście w powiązaniu z innymi 
dziedzinami kultury i sztuki. Drugim punktem to jest współpraca naszej galerii z innymi 
środowiskami, stowarzyszeniami, instytucjami i podmiotami sztuki, a działającymi  
w szerokiej sferze właśnie prezentacji oraz edukacji artystycznej. Jakie są nasze cele? 
Nasze cele to przede wszystkim, co już zostało wspomniane, nowoczesnej i przyjaznej 
odbiorcy instytucji, która prezentuje najnowsze tendencje w sztuce współczesnej. 
Budowanie relacji: twórca-dzieło-odbiorca, a to nie tylko poprzez prezentację, ale także 
poprzez spotkania z autorami, warsztaty. Prezentacja dorobku wybitnych polskich 
twórców, ale także lokalnych i pomoc w zaistnieniu w szerokim środowisku 
artystycznym. W obiegu artystycznym. I ostatni bardzo ważny cel. Mam nadzieję, że 
Państwo też go dostrzegli w naszych działaniach na przestrzeni lat, ale także w ciągu 
ubiegłego roku, to budowanie nowej grupy aktywnych odbiorców sztuki, zwiększanie 
świadomości artystycznej wśród wszystkich grup wiekowych. A i tutaj mogę się 
przychylić do opinii Dyrektora Pawła Górniaka, że szczególnie faktycznie zależy nam 
na współpracy, relacji i działaniach z młodzieżą ze szkół średnich, 
ponadpodstawowych, ponieważ to od nich w najbliższym czasie będzie zależała nasza 
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wspólna przyszłość. Powiedzieliśmy o misji, wizji i celach, ale to wszystko jest 
realizowane poprzez trzy zasadnicze filary. Filarami do realizacji naszych celów są 
działania merytoryczne - to wystawy, przede wszystkim. Potem jest działalność 
edukacyjna oraz po prostu działalność promocyjno-inwestycyjna.  
W tym roku udało nam się już do tej pory zaprezentować, twórczość różnych artystów 
podczas dwunastu prezentacji. Dwanaście wystaw za nami, a w tym tygodniu 
prowadzimy montaż ostatniej zaproponowanej na ten moment ekspozycji. W tym 
miejscu, wiem że większość z Państwa otrzymało zaproszenia, ale jeszcze raz - 
Państwo Radni, Państwo Prezesi, Dyrektorzy, zaproszeni Goście, zapraszam bardzo 
serdecznie w piątek o godz. 18.00 na ostatni wernisaż w tym roku. Na wernisaż 
Andrzeja Brzegowego, profesora z Radomia, wykładającego na tamtejszym Wydziale 
Artystycznym, a jednocześnie laureata naszego ubiegłorocznego Salonu Jesiennego. 
Edukacja, edukacja to ogromnie ważny element. Stawiamy na rozwój wyobraźni, 
kreatywności i krytycznego myślenia, czyli celów, wskaźników na, które wskazuje 
przede wszystkim Unia Europejska. Oczywiście myślenie logiczne, matematyczne są 
bardzo ważne, ale w dzisiejszych trudnych czasach i wyzwaniach dzisiejszego świata 
jak pandemii, jak wojna - wyobraźnia, kreatywność i krytyczne myślenie mogą być 
niezwykle pomocne. Jak działamy? Każdej wystawie towarzyszą warsztaty 
edukacyjne, które są dostosowane każdorazowo i sposób oprowadzania po wystawie 
do każdej grupy wiekowej: dla przedszkolaków, szkół podstawowych, średnich, 
seniorów, ale także dla osób ze specjalnymi potrzebami. A częste mamy tutaj 
spotkanie i relacje również z dziećmi, czy młodzieżą z różnymi dysfunkcjami i 
zaburzeniami. Warsztaty rodzinne, to także jeden ze stałych punktów naszych 
propozycji. Raz w miesiącu spotykamy się, zapraszamy rodziny do wspólnych 
warsztatów, zwiedzamy wystawę, rozmawiamy o sztuce, a potem wspólnie działamy 
kreatywnie. Co cieszy, coraz większa liczba odbiorców korzysta z tej propozycji. 
Browar-Art, to jeden z flagowych, wprowadzonych w tym roku produktów. Realizowane 
działanie wspólnie z Ostrowieckim Klubem Dyskusyjnym, a przy zaangażowaniu i 
współpracy z Dyrektor Martą Dobrowolską-Wesołowską, na co dzień Dyrektorką PSP 
5, ale także twórcą, pomysłodawczynią i realizatorką właśnie Ostrowieckiego Klubu 
Dyskusyjnego. Każdorazowo rozmawiamy o sztuce, a jednocześnie podnosimy 
kompetencje językowe z języka angielskiego, tutaj wpisując się w te działania, które 
prowadzi gmina, tak – w rozwój kompetencji językowych naszych mieszkańców. 
Współpraca z seniorami. To też bardzo ważne działanie w naszej ofercie. Raz  
w tygodniu nasi seniorzy spotykają się w ramach działania i spotkań "Bliżej sztuki".  
To działanie, które realizujemy wspólnie i przy współpracy z Uniwersytetem Trzeciego 
Wieku, przy dużym zaangażowaniu Pana Zbigniewa Sawaryna. Ale współpraca z 
seniorami to także spotkania z seniorami, również z innych klubów seniorskich 
działających w naszym mieście, którzy bardzo chętnie korzystają z takich spotkań, 
biorą udział w warsztatach, w oprowadzaniu, ale także w spotkaniach z twórcami.  
W ciągu minionego roku Biuro Wystaw Artystycznych samodzielnie bądź przy 
współpracy z innymi jednostkami: z Miejskim Centrum Kultury i Biurem Wystaw 
Artystycznych zrealizowało szereg akcji i kampanii artystycznych. Zaczęliśmy od 
świątecznego poruszenia, bo to było Boże Narodzenie. Wspólnie rozświetlaliśmy 
choinkę na dziedzińcu Ostrowieckiego Browaru Kultury, potem oczywiście ferie, 
wakacje, ale także Walentynki, wybuch wojny, tak na przełomie lutego i marca 
spowodował, że pochyliliśmy się również nad tą kwestią. Zaprosiliśmy mieszkańców 
Ostrowca na warsztaty radzenia sobie ze stresem. A, warsztaty wielkanocne 
przekuliśmy też w dużą kampanię, którą widzimy na zdjęciu „Make Art Not War”. 
Dzieci i młodzież z różnych szkół, placówek publicznych i niepublicznych tworzyli  
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w naszych przestrzeniach duży transparent. Kreatywność, ale także pozytywny 
przekaz to, co nam przyświeca. Dużym wydarzeniem było działanie wspólnie z 
Miejskim Centrum Kultury, realizowane wspólnie z Miejskim Centrum Kultury działanie 
„Eco Ostrowiec Art and Fashion Days”. Mamy nadzieję, że to nie ostatnia edycja, że to 
dopiero początek ciekawych działań. Wspólnie z kolegami z MBP i MCK-u 
zrealizowaliśmy noc muzeów. Oprowadzaliśmy po Browarze, po mniej znanych jego 
przestrzeniach, a w naszej galerii zrealizowaliśmy w oparciu o wystawę Piotra 
Lutyńskiego warsztaty z malowania światłem. Oczywiście ferie były dosyć ciekawe,  
a artystyczne lato z BWA, to działania od wtorku do piątku. We wtorki działaliśmy  
w przestrzeniach BWA. To była akcja pod hasłem "wielowymiarowe wtorki", czyli 
zamieszanie wokół wystawy. Najpierw Piotra Lutyńskiego, a następnie Toborowiczów  
i Marzeny Wilk. Środa - spacerowaliśmy po naszych osiedlach, zwiedzaliśmy  
i poznawaliśmy sztukę w przestrzeni publicznej - ostrowieckie rzeźby, które z pojawiały 
się tam w latach 70. i 80. Warsztaty "Mały architekt" były realizowane raz na dwa 
tygodnie przez całe wakacje. Natomiast wspólnie z kolegami z Miejskiego Centrum 
Kultury i Biblioteki zapraszaliśmy w czwartki na dziedziniec. Wychodziliśmy  
w przestrzeń publiczną i tam tworzyliśmy artystyczne formy. W piątki spotykaliśmy się 
z panem od plastyki i w bardzo niestandardowy i ciekawy sposób uczyliśmy się sztuki 
współczesnej. Poznaliśmy twórczość Abakanowicz, Banksy-ego, Czajkowskiego  
i Dalego. Natomiast, bardzo dużym wydarzeniem, które również zrealizowaliśmy 
wspólnie, a którego Biuro Wystaw Artystycznych był operatorem, i na które 
uzyskaliśmy dofinansowanie z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Był to 
festiwal sztuk Brow-Art. Festiwal, w którym prezentowaliśmy zarówno sztuki wizualne, 
jak: fotografię, malarstwo, literaturę, teatr, kino, taniec, a także nawet dziennikarstwo. 
Kilkadziesiąt wydarzeń, które trwały przez cały wrzesień, do wydarzeń, do których 
zapraszaliśmy mieszkańców w różnym wieku, począwszy od dzieci i młodzieży, 
poprzez seniorów. Działania mające na celu tylko obcowanie ze sztuką, ale także 
podnoszenie różnych kompetencji, jak chociażby właśnie udział w warsztatach 
dziennikarskich i fotograficznych. Jeszcze, którego ważnym elementem była 
konferencja, właściwie dwudniowe - trzydniowe wydarzenie, zwrócone najpierw do 
najmłodszych mieszkańców miasta, od młodzieży, od dzieci, przez młodzież szkolną  
i licealną, a następnie wydarzenie dedykowane do nauczycieli, pedagogów 
pracujących z uczniami. Przeprowadziliśmy konferencję o roli kultury i sztuki  
w edukacji młodego pokolenia. Myślę, że to było ciekawe wydarzenie, które 
podkreślało role i nasz udział w edukacji, ale także budowania więzi z miastem z 
naszymi placówkami i zachęcało do współtworzenia kultury. Oczywiście Biuro Wystaw 
Artystycznych jest także miejscem interdyscyplinarnych prezentacji. W naszych 
przestrzeniach gościliśmy warsztaty i pokazy taneczne. Odbył się pokaz mody, sesje 
fotograficzne oraz także koncerty. Biuro Wystaw Artystycznych w ciągu minionego 
roku wychodziło również poza galerię, a nasze stanowisko, które cieszyło się dużym 
zainteresowaniem. Mieliśmy okazję prezentować i zapraszać mieszkańców do 
skorzystania z naszej oferty podczas festynu „Na Gutwinie jest fajnie”, ale także Dni 
Ostrowca. Oprócz tego „Kreatywne podwórko BWA”, o którym już wspominałam  
i „Spacerowy w pół do piątek”, czyli środa z rzeźbą w wakacje, pozwalały na wyjście 
prezentacji naszej galerii, naszych kompetencji, naszych działań w przestrzeni 
publicznej. A tutaj jest tylko krótki film, tylko z tego jak wyglądało artystyczne lato  
w Biurze Wystaw Artystycznych. Tak to wyglądało wakacje. Natomiast od września,  
z chwilą rozpoczęcia roku szkolnego, zaproponowaliśmy także Artystyczną Akademię 
BWA. Mamy zajęcia skierowane również tutaj do wszystkich grup, do dzieci 
przedszkolnych, do szkół, do uczniów klas 1-3, starszych klas, licealistów. W tym 
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bardzo ciekawe zajęcia „ABC projektowania wnętrz” dla dzieci i dorosłych. Pracujemy 
w pełnym już składzie. Dziękuję tutaj za wsparcie udzielone zarówno przez Gminę, 
Prezydenta Miasta Jarosława Górczyńskiego w przypadku działań ministerialnych oraz 
działań związanych z konferencją, Pani Staroście Marzenie Dębniak. Dziękuję 
wszystkim Państwu za pomoc w promocji, udział w naszych wydarzeniach  
i zapraszam, a do Biura Wystaw Artystycznych, również współtworzenia tej 
przestrzeni. Tak to wyglądało w tym roku. Natomiast oczywiście działania na kolejny 
czas wynikają z misji i wizji. Będziemy kontynuować oczywiście w oparciu o środki, 
środki wynikające z dotacji oraz te, o które będziemy aplikować do źródeł 
zewnętrznych. Natomiast niewątpliwie będą one adekwatne i dostosowane do tego,  
w jaki sposób będzie się rozwijała sytuacja gospodarcza w kraju. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję Pani Dyrektor. Zapraszamy Pana 
Dyrektora MCK-u. 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury – J. Kowalczyk – Dzień dobry. Witam serdecznie. 
Ja trochę będę mówił mniej o nadbudowie, jak Koledzy, tym bardziej o bazie. 
Koleżanka zresztą w swoim wystąpieniu 9 razy wymieniła Miejskie Centrum Kultury, 
więc trochę mnie to zwalnia z prezentacji naszych dokonań, wydarzeń. To Państwo 
śledzicie uczestnicząc w nich na co dzień. Miejskie Centrum Kultury na tą chwilę 
zarządza technicznie, tak mogę powiedzieć dwoma obiektami. Pewnie od przyszłego 
roku dojdzie do nas trzeci, nasz właściwy kiedyś obiekt, dzisiaj Kino Etiuda, Centrum 
Tradycji Hutnictwa. O tym za chwileczkę szybciej powiem. Tylko krótko, sporo się 
działo. Myślę, że tak. Generalnie takiego miejsca jak Ostrowiecki Browar Kultury nie 
ma w regionie, żeby tak kompleksową ofertę dla różnych grup wiekowych 
prezentować. Nie ma. Mogę powiedzieć, że znam chyba większość domów kultury na 
terenie regionu i nawet te największe, jak Kieleckie Centrum Kultury, czy Filharmonia, 
to raczej jednokierunkowo. My tą ofertę dzięki Bibliotece i BWA potrafimy robić 
kompleksowo plus koncertowy dziedziniec. On czyni różnicę, która nas wyróżnia, 
myślę w regionie, a nawet w kraju. Dużo osób patrzy na tą przestrzeń i docenia 
bezpieczne wydarzenia dla całych rodzin, dla różnych grup wiekowych. Oczywiście 
prowadzimy czternaście sekcji. Jesteśmy chyba najbardziej dumni, chociażby nie 
wartościowałbym ich, bo każda jest ważna - naszą pracownię rzeźby i ceramiki, nie tak 
dawno przyjechał do nas zakupiony z dotacji ministra i dzięki Państwu Radnym, 
najnowocześniejszy chyba dzisiaj w Polsce piec do wypalania ceramiki. Myślę, że nie 
będziemy konkurować z Denkowem, jak było kiedyś, czy z Iłżą, ale myślę, że trochę 
więcej tych rzeczy wytworzonych na warsztatach będziemy mogli wypalać. Także 
dzięki Państwa wsparciu dwa lata temu, myślę, że to była chyba jedna z ciekawszych 
decyzji naszych wspólnych, żeby przenieść kino, nie zamykać go na czas remontu.  
W wakacje odwiedziło nas 8.000 widzów, a łącznie myślę, że w tym roku 
przekroczymy liczbę 40.000. To jest drugie kino, trzecie kino w województwie,  
bo oczywiście po multipleksach, dwóch w Kielcach, jednym w Starachowicach, 
pięciosalowym, ale najbardziej odwiedzane kino samorządowe w regionie. Mam 
nadzieję, że jak wrócimy do Etiudy też będziemy korzystać na jakieś seanse szkolne,  
i na jakieś wydarzenia filmowe w naszym obiekcie, w Browarze. To będzie dla nas 
największe wyzwanie połączyć dwa obiekty. Pamiętajmy, że Ostrowiecki Browar 
Kultury i dawny Zakładowy Dom Kultury to jest prawie 9000 m2. Dla porównania 
Filharmonia ma około 12.000. Natomiast no tam jest zatrudnionych ponad 100 osób, 
nawet więcej troszeczkę, chyba ze 130, więc to będzie wyzwanie, ale też szansa, 
myślę na przyszłość. To jest oryginalne zdjęcia z tej wystawy. Widzicie chyba Państwo 
je po raz pierwszy. Myślę, że bardzo ciekawie, to się prezentuje. I rzecz, z której 
jesteśmy też bardzo dumni, której montaż rozpocznie się w grudniu - 5 grudnia, potrwa 
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tydzień – „Strefa odkrywania wyobraźni i aktywności”. Projekt partnerski z Centrum 
Nauki Kopernik. Nie mam ambicji, żeby nazywać je jakimś młodszym bratem Centrum 
Nauki Kopernik, ale myślę, że dzięki pracy animatorów te prawie milion zł  
w urządzeniach, które zostanie zamontowane na prawdę, poprawimy tą edukację tego 
typu wśród najmłodszych mieszkańców naszego miasta. Trochę dodałem do tej 
prezentacji takich rzeczy bardziej ogólnych. Tak, że będę trochę uzupełniał bardziej 
tak technicznie czy twardo informacje z naszych działań bieżących. Szanse - powiem, 
mówiłem o Zakładowym Domu Kultury, dawnym Kinie Etiuda, czy Centrum Tradycji 
Hutnictwa i SOW-ie, to będzie naprawdę spory taki impuls do rozszerzenia działalności 
naszej, także komercyjnej. O tym chciałem też powiedzieć, bo kultura oczywiście żywi 
się głównie z dotacji, ale w przypadku naszego Miejskiego Centrum Kultury, to także 
jakby odpłatna działalność, ta która może jest czasami może niedoceniana, ale 
wydarzenia teatralne, one do Etiudy na pewno powrócą. Cieszę się także z decyzji 
radnych o dokończeniu rewitalizacji Ostrowieckiego Browaru Kultury o tą przestrzeń 
podziemną. My ją tam zwiedzaliśmy podczas nocy muzeów. Natomiast taka edukacja 
taneczna, brakuje takiej ciekawej przestrzeni w naszym mieście do takiej edukacji. Te 
podziemia będą się idealnie nadawać. Zadaszenie amfiteatru. Trwają procedury 
przetargowe, ale to trochę uniezależni nas od pogody. No niestety, dzisiaj 
profesjonalne amfiteatry muszą mieć dach. Nie wiem, czy w Polsce więcej pada, mówi 
się o suszy. Natomiast no jednak sporo organizatorów koncertów po prostu pyta  
o dach. Jeśli go nie ma, wybierają jakieś inne obiekty. Cieszę się także  
z instalacji fotowoltaicznej na naszych trzech obiektach. Już tak mogę powiedzieć.  
W OBK niedługo się rozpocznie montaż, na Etiudzie już jest. I w Strefie Aktywności 
Społecznej także już jest. To trochę nam pozwoli, mam nadzieję, zaoszczędzić. 
Nowoczesny system sprzedaży biletów po przetargu, więc myślę, że na początku roku 
już będziemy mogli troszeczkę mniej sprzedawać gotówkowo, a bardziej online. 
Fundusze zewnętrzne to jest ta szansa, myślę o unijnych, ale też no ten rok 
przynajmniej jest bardzo dobry dla nas jeśli chodzi o dotacje z Ministerstwa Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego. No prawie 300 tys. zł w infrastrukturę zainwestowane. 
Myślę, że to przyniesie nam jakieś efekty niedługo. I też współpraca z partnerami 
zewnętrznymi. Nie mówię o organizacjach pozarządowych, bo mamy ich na co dzień. 
Do nas przychodzą chyba wszyscy. W Ostrowieckim Browarze Kultury drzwi się nie 
zamykają. Tak mogę powiedzieć. Natomiast, partnerzy pod nazwą „Przestrzenie 
sztuki”, nie tak dawno mogliście Państwo w niedzielę zobaczyć koncert w hali KSZO, 
to jest Kielecki Teatr Tańca, jedna z najważniejszych czterech instytucji tanecznych  
w Polsce. I teraz Żeromskiego - projekt „Teatr Polska, kiedyś wiśniowy sad”, 
prezentowany. No i działalność Ostrowieckiego Centrum Wolontariatu. Niedługo Dzień 
Wolontariusza, także to też w naszej przestrzeni. Ale teraz powiem o wyzwaniach. Na 
komisji Państwo trochę pytaliście, no wyzwaniem jest przede wszystkim drastyczny, 
tak mogę powiedzieć, dla nas wzrost kosztów zakupu energii. Od 2017 r. to jest ponad 
100%, z tym się będziemy musieli zmierzyć, ale te instalacje, o których mówiłem, też 
na pewno nam pomogą, żeby ten wzrost nie był aż tak bardzo, bardzo duży. Ogromny 
wzrost kosztów usług do organizacji wydarzeń. Po raz pierwszy, a robimy to w formie 
przetargów, organizowaliśmy przetarg po raz kolejny na wynajem sceny  
z nagłośnieniem i z oświetleniem. Okazuje się, że dzisiaj ten wynajem jest droższy niż 
ceny artystów. To jest dzisiaj, na dwudniową imprezę, prawie 90 000. Połowa firm po 
pandemii upadła. Niestety, konkurencja mocno zmalała. Ceny po prostu nie wiem, to 
jest 70-80%. Oczywiście, odpowiedź - "to kupcie sobie sprzęt". Ale myślę, że kupienie 
sprzętu nagłośnieniowego, sceny i oświetlenia, to są myślę trzy, czterokrotne roczne 
budżety Miejskiego Centrum Kultury. Myślę, że około 10 mln, to jest zupełne jakby 
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minimum. Więc raczej mówimy o doposażeniu, co roku coś nowego kupujemy, niż 
zakupie jednorazowym. Ogromne problemy branży kinowej. Upada największy 
organizator filmów na świecie, jeden z właścicieli multipleksów w naszym regionie,  
i to widzimy u nas. Troszeczkę mniej, około myślę 50% spadku. To kiedyś było nasze 
główne źródło utrzymania. Dzisiaj będzie to troszeczkę inaczej. No i oczywiście to jest, 
i wyzwanie, i plus, czyli wzrost płacy minimalnej, ale, niestety, ogromne spłaszczenie 
wynagrodzenia. I dzisiaj ci najmniej zarabiający zarabiają więcej, ale ci techniczni, 
którzy pracują u nas 20 lat, no prawie tyle samo zarabiają co oni. Nie narzekam, 
natomiast mierzymy się tym też także w sferze finansowej. No i zwrócę uwagę tylko 
delikatnie, no będziemy mieć utrudniony dostęp do Etiudy po otwarciu i Centrum 
Tradycji Hutnictwa. Będziemy się musieli zastanowić, jak promować, jak przekonywać 
grupy, żeby przyjechały, bo meandrowanie pewnie będzie niełatwe, żeby tam 
dojechać, ale myślę, że sobie poradzimy. I to jest też ciekawe. To już na koniec 
praktycznie. Mamy dobrą dotacje. To, to bezwzględnie przyznaję. Staramy się pomimo 
pandemii i braku zwolnień w naszej jednostce utrzymywać dochody własne.  
A mówiłem, że one są coraz trudniejsze do uzyskania. Zakup energii. To chyba 
najbardziej widać. W przyszłym roku szacujemy, że będziemy mieć dwa budynki. 
Będzie ponad 200 tys. - 238, a jak będzie w rzeczywistości pewnie się okaże. I stałe 
praktycznie zatrudnienie. Robimy to tymi samymi osobami. To będzie wyzwanie w 
kontekście SOW-y i Centrum Tradycji Hutnictwa. Bo mogę powiedzieć, że chociaż 
staram się nie używać tego sformułowania, że tworzymy muzeum, bo to nie będzie 
muzeum, nie będzie mieć artefaktów. Natomiast osoby, które będą oprowadzać po 
wystawie będą musiały mieć kwalifikacje do tego takie historyczne, bo pytania będą 
bardzo zróżnicowane. Myślę, że cała historia Polski tam będzie i nie tylko 
prezentowana przez lata. No i wynagrodzenia one nie rosną bardzo, one rosną tak jak 
rośnie płaca minimalna, tak naprawdę i to będzie dla nas spore wyzwanie. Jesteśmy 
na Świętokrzyskim Szlaku Zabytków Techniki z Browarem. Mam nadzieję także, że 
Centrum Tradycji Hutnictwa się tam znajdzie. To jest bardzo ciekawa, jakby oferta 
także dla wydarzeń. Mieliśmy szansę gościć w „Pytaniu na śniadanie”. No wszyscy są 
zachwyceni. Myślę, że te koncerty powrócą,  wykorzystujące naszą przestrzeń  
w Browarze, czy w Etiudzie. No i też nie zapominajmy o promocji w Internecie. 
Jesteśmy chyba już na każdym kanale wspólnie tutaj z Kolegami. Natomiast cieszę 
się, że jesteśmy najchętniej odwiedzaną stroną na portalach społecznościowych  
w powiecie naszym. Konkurujemy też z większymi. Ten zasięg miesięczny to jest 
około 66 000. Są to dane najnowsze, więc myślę, że myślę, że przyzwoicie docieramy 
z informacją. Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. No więc mając materiały, 
które otrzymaliśmy wcześniej, jak również i prezentację dzisiejszą, zapraszam 
ewentualnie Państwa Radnych do dyskusji nad przedłożonym materiałami. Czy są 
jakieś pytania, dalsze uwagi Państwa Radnych? Proszę Andrzej Pałka. Radny Andrzej 
Pałka. 
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki, Koledzy Radni! Panowie 
Prezydenci! Mili goście! Myślę, że materiał jaki dostaliśmy na papierze, na komisjach, 
to była jedna część, gdzie pytań było bardzo wiele. Ale przez dzisiejszą prezentację 
tych trzech ogniw - myślę, że znalazła się odpowiedź na każdy szczegół, jaki padł  
w pytaniach. I to chyba cieszy, że to tak się stało. To jest moje odczucie, moja ocena, 
bo o co pytałem, to widzę, że każda jednostka ten element tutaj bardzo ładnie 
przedstawiła w sposób bardzo czytelny. Chwała i myślę, że trzeba tak dalej nad tym, 
Panie Dyrektorze, pracować, żeby te jednostki, które są w Browarze Kultury, tak się 
rozwijały. A jak jest możliwość, oby to było jeszcze lepiej. Szkoda tylko, ponieważ taki 
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odległy czas przypomnę, kiedy wielki piec był na terenie tutaj, na terenie huty, kiedy 
nawet wnosiłem, bo byłem w tamtym okresie też radnym, żeby go zachować, żeby to 
była taka ścieżka edukacyjna - żywa. Do tego doszłaby dzisiaj tylko elektronika. 
Mielibyśmy już na miejscu wszystko. Jeden marten dodać wielki piec. No, ale tak się 
nie stało. W Starachowicach on się znajduje. Dziękuję za uwagę. Wszystkiego 
dobrego życzę całemu zespołowi pracującemu.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo, ktoś jeszcze  
z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  
Więc chciałam tylko Państwa Radnych poinformować, że na Komisji Budżetu, która 
odbyła się przed naszą sesją, dość burzliwie dyskutowaliśmy o tym materiale.  
W związku z tym pozwoliłam sobie na mocy tych wypowiedzi, jakie słyszeliśmy na 
komisji, wystosować pisma do poszczególnych placówek, by uzupełniły ten materiał 
jeszcze o finanse. A więc: jak przedstawia się sytuacja finansowa jednostek w danym 
momencie, jak przewidują rok 2022 - wykonanie i jakie będą plany budżetu? Chociaż 
tu już poniekąd usłyszeliśmy i zobaczyliśmy trochę na MCK-u, ale pozostałe jednostki 
nie prezentowały finansów, więc pozwoliłam sobie takie pismo wystosować do Pana 
Prezydenta, byśmy te materiały dostali w sposób taki bardziej poszerzony, mając 
ogląd na całość działalności placówek. To tyle  
w tym temacie.  
 
 
Ad V/ Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do następnego punktu 
porządku naszych obrad. Mianowicie - podjęcie uchwał w sprawach. Jest to  
punkt V. Pierwszy projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na rok 2023. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie 
komisje Rady Miasta. Proszę więc Przewodniczących Komisji kolejno o zabieranie 
głosu. Proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej.  
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji  
ds. Rodziny. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 
Strategii i Rozwoju Miasta.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 
Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Proszę, Panie Prezydencie.  
Prezydent Miasta J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 
Drodzy Goście! Szanowni internauci! Na rok 2023 proponuję Radzie Miasta Ostrowca 
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Świętokrzyskiego utrzymanie stawek podatków lokalnych, tj.: podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego na dotychczasowym, to jest ustalonym już na rok 
2015, poziomie. Szanowni Państwo! To już ósmy rok, w którym mogę proponować 
Państwu Radnym taką decyzję. Z punktu widzenia dochodów budżetu z roku na rok 
jest ona coraz trudniejsza. Jednak dzięki konsekwentnie prowadzonej polityce 
finansowej, nasze miasto nie musi szukać dodatkowych środków w kieszeniach 
naszych mieszkańców. W roku 2015, siedem lat temu, gdy przyjmowaliśmy aktualne 
nadal stawki podatku od nieruchomości, stanowiły one 80% stawek maksymalnych. Na 
przestrzeni lat 2015-2023 stawki maksymalnie wzrosły średnio o blisko 30%. Obecnie 
w województwie świętokrzyskim nie ma miasta, które utrzymywało by podatki lokalne 
na tak niskim poziomie. W całym kraju nie ma też miasta o podobnej wielkości, które 
mogłaby się pochwalić brakiem zadłużenia. Podkreślam to na każdym kroku, ale 
uważam, że jest to powód do dumy. Dowód naszej wspólnej odpowiedzialności, nie 
tylko za dzień dzisiejszy, ale przede wszystkim za przyszłość naszego miasta i jego 
mieszkańców, naszych dzieci i wnuków. Obecne czasy są bardzo trudne, zarówno pod 
kątem ekonomicznym, jak i społeczno-politycznym. Sytuacja ta bardzo niekorzystnie 
wpływa na gospodarkę, a ta ma bezpośrednie przełożenie na budżet każdego 
obywatela, jak również na budżety samorządów. Niepewność jutra powoduje, że 
dotychczasowy rozwój gospodarczy może ulec wyhamowaniu lub nawet możliwe jest 
wystąpienie recesji. Rolą samorządów w tych trudnych czasach jest zapewnienie 
stabilizacji nie tylko mieszkańcom, ale i lokalnym firmom. Dlatego przygotowany już 
projekt budżetu na rok 2023, zakłada dalszą ofensywę inwestycyjną miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego w dużej mierze z wykorzystaniem funduszy zewnętrznych. Nie 
rezygnujemy z naszych dotychczasowych zadań. Kontynuujemy rozpoczęte inwestycje 
i przygotowujemy się do kolejnych. Sięganie do kieszeni mieszkańców uważam za 
ostateczność, która – niestety – za często jest przez organa władzy na różnych 
szczeblach nadużywana. Dodatkowo portfele mieszkańców są każdego dnia 
uszczuplone przez rozpędzoną inflację. W tym wszystkim, niestety, brakuje rozsądku  
i poszanowania. Chciałbym razem z Państwem pokazać tą decyzją, że można 
zarządzać lepiej, nie zadłużać, gospodarzyć się posiadanymi zasobami i robić to 
dobrze. Udowodniliśmy to już siedem razy i choć faktycznie z roku na rok jest to 
trudniejsze, to jestem przekonany, że wspólnie podołamy temu zadaniu również teraz. 
Nie wiemy, jak będzie wyglądała sytuacja w ciągu roku 2023 i latach kolejnych,  
a w chwili obecnej chyba nikt rozsądny nie jest w stanie tego przewidzieć. Wobec 
powyższego, po wnikliwej analizie wszystkich głosów za i przeciw, przedkładam 
Państwu Radnym przedmiotowe projekty uchwał i proszę o poparcie mojego wniosku, 
aby na rok 2023 w naszym mieście obowiązywały stawki podatków lokalnych na 
poziomie roku 2015, to jest od ośmiu lat niepodnoszone.  
Szanowni Państwo! Pozornie łatwe jest życie na kredycie - tu i teraz, bez spojrzenia  
w przyszłość. Niestety, rzadko kończy się to dobrze, a często wygenerowany problem 
ciągnie się przez dziesięciolecia. Sztuką jest tak zarządzać, aby pomimo inflacji, 
dodatkowych obowiązków dla administracji, wyzwań zmieniającego się świata, 
licznych inwestycji- uszanować portfele ludzi, którzy nam zaufali. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu 
Skarbnika Miasta.  
Skarbnik Miasta - S. Kijak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Prosiłbym  
o dokonanie zmiany w uchwałach podatkowych, po kolei wszystkich czterech. Dotyczy 
to ostatniego paragrafu tych uchwał, upraszczając ich zapis tak, żeby brzmiał, uchwały 
obowiązują „od dnia 1 stycznia 2023 r.". Zmiana ta wynika z nadzoru Wojewody 
Świętokrzyskiego, który kwestionował, jeżeli ten zapis nie był jednoznaczny, dlatego 
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chcielibyśmy zmienić we wszystkich tych uchwałach ten zapis w treści, którą podałem. 
Dziękuję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego, proszę Radny Mariusz Łata.  
Radny M. Łata – Szanowni Państwo! Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Może 
nie uwagi, bo może swoje wystąpienie zacząłbym od tego, że chciałbym na ręce Pana 
Prezydenta złożyć podziękowanie dla Pana Skarbnika i jego zespołu, za czas, jaki 
mnie osobiście i pewnie nie tylko mnie poświęcili, i pracę, jaką wykonali odpowiadając 
na każde pytania, wątpliwości na etapie procedowania tych projektów w komisji i po 
komisjach. W ostatni piątek z Panem Skarbnikiem do późnych godzin popołudniowych 
analizowaliśmy, jak to wygląda w innych miastach, i jak to mogłoby wyglądać 
ewentualnie, gdyby Rada Miasta Ostrowca nie przychyliła się do propozycji 
Prezydenta, np. zaproponowała wzrost do stawek maksymalnych. Otóż, to trzeba 
wiedzieć, że analizując potencjalne większe wpływy do budżetu, gdyby zastosować te 
maksymalne stawki, to według tu naszych wyliczeń kwota mogłaby się wzbogacić  
o niebagatelna 18 mln zł. O ile można by dokonać wielu inwestycji większych. Także 
pytania były, że pokusa jest duża, ale jest drugi sposób patrzenia na wpływy do 
budżetu. Sposób, który konsekwentnie Prezydent Jarosław Górczyński wspierany 
przez Radę Miasta - myślę, że wszystkich radnych naszego miasta, realizuje do 8 lat, 
który polega na konsekwentnej polityce finansowej, opartej na twardej dyscyplinie 
finansowej, ale z równoczesnym podkreśleniem nie zwiększania - podkreślam - nie 
zwiększania obciążeń podatkowych dla mieszkańców i przedsiębiorców, którzy w tym 
mieście ulokowali swoje inwestycje, bądź prowadzą działalność gospodarczą.  
Szanowni Państwo! Patrząc na wpływy do budżetu z krajowych subwencji udziału 
dochodów z podatku PIT, CIT oraz inne wsparcia centralne gołym okiem, widać, że 
liczby nie kłamią i jest ono coraz wyższe, tylko że w liczbach. O czym to świadczy?  
O tym, że inflacja galopuje. Procentowy udział tego, co gmina dopłaca, np. do 
subwencji oświatowej jest, niestety, z roku na rok coraz wyższy. Coraz większe 
obciążenia samorządów. Ja mam wrażenie czasem, że rządzący coraz bardziej 
obciążają samorządy, by chyba zmuszać te samorządy do podnoszenia podatków  
i czerpania dochodów od ich mieszkańców.  
Szanowni Państwo! Pewnie może i zasadne byłoby podniesienie podatków dla 
przedsiębiorców, osób fizycznych, środków transportu i innych, chociażby  
o wskaźnik inflacji, ale musimy wziąć pod uwagę sytuację, że jest to rok szczególnie 
trudny. Ja mam wrażenie, że od kilku lat mówimy, że każdy rok jest bardzo trudny. 
Wcześniej lata pandemiczne, teraz wszystko zganiamy na wojnę, ale może i nie do 
końca ruchy przewidywane przez instytucje centralne, mam na myśli Narodowy Bank 
Polski, były dostatecznie szybkie i mogły zapobiegać temu, co się dzieje. Szalejąca 
inflacja to bardzo trudny czas dla wielu branż, przede wszystkim biznesu. Szalejące 
ceny energii to dodatkowe obciążenia, wzrosty czynszów nakładane przez prywatnych 
przedsiębiorców dla innych przedsiębiorców. To, co możemy zrobić, to powstrzymać  
i nie nakładać dalszych obciążeń finansowych, bo obawiam się, że coraz więcej 
podmiotów nie tylko w Ostrowcu Świętokrzyskim, nie tylko w Powiecie Ostrowieckim, 
może nie wytrzymać tych obciążeń, kosztów związanych z kosztami paliwa, kosztów 
związanych z cenami energii, kosztów związanych ze sprawami pracowniczymi. 
Przedsiębiorcy mówią, że są na skraju wytrzymałości. I coraz wiele firm mówi, że 
może nie przetrwać tego trudnego czasu. Czego nie muszę tutaj tłumaczyć nikomu, że 
będzie wiązać się z bardzo trudnymi, negatywnymi skutkami dla gospodarki. By 
sprostać sytuacji rynkowej, wiecie Państwo dobrze, że samorządy zadłużają się coraz 
bardziej, coraz bardziej podnoszą podatki lokalne. Według mnie i według wielu osób,  
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z którymi między komisjami, a sesją dzisiejszą Rady Miasta, udało mi się rozmawiać, 
Ostrowiec Świętokrzyski jawi się, możecie Państwo tutaj śmiać się, jak "zielona wyspa" 
po prostu na mapie województwa świętokrzyskiego. Państwo pewnie widzieli, jak 
wzrastają podatki w innych miastach województwa i nie tylko. Wszyscy podnoszą te 
stawki prawie „na maxa”. A to, że przez ostatnie 8 lat konsekwentna polityka 
prowadzona w oddłużaniu miasta pozwala na to, żeby jeszcze w tym roku pozwolić 
sobie na nie podnoszenie obciążeń podatkowych, to zasługa właśnie tych ostatnich, 
ostatnich lat. Inni finansując, przefinansowując, przeinwestowując, nie na miarę swoich 
możliwości, takiego komfortu jak Państwo Radni, którzy za chwilę podniesiecie 
wszyscy pewnie rękę, żeby nie zwiększać obciążeń dla mieszkańców naszego miasta 
- radni w innych miastach nie mają takiego na terenie województwa, i na terenie coraz 
więcej ilości gmin w kraju. Dlatego podkreślam, że na pewno ja, na pewno moi koledzy 
klubowi będą wspierać politykę prowadzoną przez Prezydenta Jarosława 
Górczyńskiego polegającą na nie sięganiu do kieszeni podatnika, mieszkańców 
Ostrowca Świętokrzyskiego i konsekwentnie tak, jak robią to od 8 lat, będą głosować 
za tym, by te stawki nie wzrosły. Bardzo dziękuję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 
Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę Radny Mateusz Czeremcha. 
Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 
Prezydencie! Zaproszeni Goście! Drodzy internauci! To bardzo dobrze, że nie 
będziemy podnosili podatków od nieruchomości, innych podatków, od środków 
transportu. Ale chciałbym zauważyć, że pomimo faktu, że te podatki są od kilku lat nie 
podnoszone, to wpływy budżetowe rosną i to świadczy, że polityka gospodarcza kraju 
jest prowadzona w sposób odpowiedzialny i skuteczny, ponieważ wpływy z podatku 
przede wszystkim PIT-u rosną znacznie i również to nie podnoszenie podatku od 
nieruchomości jest spójne z polityką gospodarczą centralną, ponieważ w tym roku 
mieliśmy obniżony podatek VAT na paliwa, nawozy na energię elektryczną. Niestety, 
od 1 stycznia nie będzie to już możliwe z powodu uregulowań i zastrzeżeń z strony 
Unii Europejskiej. Tak, że jestem bardzo zadowolony z tego, że podatki nie będą 
podnoszone. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych 
jeszcze chciałby zabrać głos? Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 
2023. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk i podnosi rękę. Kto 
jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - naciska przycisk  
i podnosi rękę. Proszę o oddanie głosu Kamila Stelmasika. Stwierdzam, że uchwałę 
podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na rok 2023 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/109/2022 – załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie.  
Prezydent Miasta  J. Górczyński – Szanowni Państwo Radni! W imieniu wszystkich 
mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego, jak i wszystkich podatników w Ostrowcu 
Świętokrzyskim, chciałem Państwu Radnym podziękować za przyjęcie mojej 
propozycji, aby ósmy rok z rzędu nie podnosić podatków od nieruchomości  
w Ostrowcu Świętokrzyskim. Dziękuję bardzo. 
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2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy do 
kolejnego projektu uchwały z porządku obrad: w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na rok 2023. Projekt uchwały był 
opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Poproszę teraz Przewodniczących  
o podania nam opinii komisji. Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji 
Samorządowej.  
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 
Komisji ds. Rodziny. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza –  Pani Przewodnicząca! Komisji 
ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 
Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 
Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji również pozytywnie zaopiniowała ten projekt 
uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 
Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu Dariusza Kaszubę.  
Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni 
Państwo! Panowie Prezydenci! Na pierwszej stronie uzasadnienia do projektu tej 
uchwały widzimy informację, że stawki proponowane na 2023 rok w przypadku 
samochodów ciężarowych są większe w porównaniu do roku ubiegłego. Chciałbym 
zapytać, jaki czynnik wpłynął na podwyższenie tych proponowanych stawek podatku 
na rok 2023, bo wszyscy widzimy ten słupek w tabelce po prawej stronie, gdzie jest 
podany skutek obniżenia stawki. Niemniej jednak, w porównaniu do roku poprzedniego 
jest jakaś podwyżka zaproponowana. Czym ona była spowodowana? Bardzo bym 
prosił o informację. Dziękuję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Mariusza Łatę.  
Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Bo troszkę zbieżne pytanie. Ja chciałem tylko 
się dowiedzieć, czy wzrost ten niewielki podatków ma jakikolwiek związek z wzrostem 
stawek minimalnych zaproponowanych przez nasz Rząd Rzeczypospolitej? 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 
Radnych chciałby zapytać? Proszę, Panie Prezydencie.  
Prezydent Miasta - J. Górczyński – Szanowni Państwo! Z obwieszczenia Ministerstwa 
Finansów wynikają te ruchy, dostosowujemy się do spójnej polityki Rządu RP.  
W związku z powyższym przyjmujecie Państwo, przyjęliście Państwo najniższe  
z możliwych stawek narzuconych nam. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze są dalsze 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, ale przypominam Państwu Radnym  
o tym, co mówił Pan Skarbnik na wstępie, że w § 5 tego projektu uchwały będzie 



18 

 

zapis: "uchwała obowiązuje od dnia 1 stycznia 2023 r.". I taki projekt uchwały 
będziemy teraz głosować. Proszę więc, przystępujemy do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem uchwały, projektu uchwały - naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest 
przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - naciska przycisk  
i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę tę podjęliśmy również jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych na rok 2023 (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/110/2022 – załącznik nr 8 do protokołu. 
 
3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały  
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczenia podatku 
rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023. Projekt uchwały 
był również opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę więc 
Przewodniczących o podanie opinii komisji. Jako pierwszy zabierze głos 
Przewodniczący Komisji Samorządowej.  
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji  
ds. Rodziny.  
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny, również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 
Strategii i Rozwoju Miasta.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja również 
pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 
Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata –Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 
Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają uwagi 
bądź pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 
uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczenia podatku 
rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały - podnosi rękę i naciska przycisk. Kto jest przeciw - 
podnosi rękę i naciska przycisk. I kto się wstrzymał - podnosi rękę i naciska przycisk. 
Stwierdzam, że również i tę uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
dla potrzeb obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 
rok 2023 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/111/2022 – załącznik nr 10 do protokołu. 
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4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały w sprawie 
obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako 
podstawa obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na rok 2023. Projekt uchwały był opiniowany również przez wszystkie 
komisje Rady Miasta. Proszę zatem Przewodniczących o podanie nam opinii komisji. 
Jako pierwszy zabierze głos Kamil Kutryba.  
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Samorządowa pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
radnego Marka Giemzę.  
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o podanie opinii komisji 
przez Kamila Stelmasika.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja również 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 
Mariusza Łatę.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata –Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę o zabranie głosu 
Włodzimierza Steca.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały  
w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej 
jako podstawa obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski w roku 2023. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk  
i podnosi rękę. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - 
naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę również podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 
średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 
leśnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w roku 2023 (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/112/2022 – załącznik nr 12 do protokołu. 
 
5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 
uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu przy obliczaniu 
zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 
niepełnosprawnych oraz rodziców do placówki oświatowej. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu oraz Komisję 
Budżetu. Proszę więc Przewodniczących Komisji o zabranie głosu. Proszę Mariusz 
Łata.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata –Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji, pozytywnie zaopiniowała na ten projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Włodzimierz Stec. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu, również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania bądź uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 
uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu przy obliczaniu zwrotu 
rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów niepełnosprawnych oraz 
rodziców do placówki oświatowej. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska 
przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 
wstrzymał - naciska przycisk i podnosi rękę. Kto? Aron Pietruszka, już. Stwierdzam,  
że przyjęliśmy również i tę uchwałę jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 
pojazdu przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 
niepełnosprawnych oraz rodziców do placówki oświatowej (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/113/2022 – załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Mogę na sekundkę. Proszę. W związku  
z sytuacją myślę, że spowodowaną oszczędnościami w Centrum Kształcenia 
Ustawicznego i temperaturą, jaka jest, to ja bym wnioskował o 5 min. przerwy, żeby 
zrobić gorącą herbatę.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – To znaczy może, ja pomyślałam, że 
jeszcze dwa projekty uchwały zrobimy i zaraz zrobimy przerwę.  
Radny M. Łata – W porządku, to Pani Przewodnicząca prowadzi. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Myślałam o tym, bo jest zimno  
i wszyscy na pewno są już zmarznięci. Ale jeszcze dwa projekty uchwały i zaraz 
będzie przerwa.  
 
6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 
uchwałę - proszę o spokój. Kolejny projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, Komisję  
ds. Rodziny oraz Komisję Samorządową. Proszę Przewodniczących o przedstawienie 
nam opinii komisji. Proszę Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  
i Sportu.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała również ten projekt 
uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 
Komisji ds. Rodziny.  
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 
Komisji Samorządowej.  
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa również 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025. Kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw 
- naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - naciska przycisk i podnosi rękę. 
Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/114/2022 – załącznik nr 16 do protokołu. 
 
7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, 
Kultury i Sportu oraz Komisję Budżetu. Proszę więc o podanie nam opinii komisji przez 
Przewodniczących. Proszę Mariusza Łatę o zabranie głosu. Mariusz Łata.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 
Komisji Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk i podnosi 
rękę. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - naciska 
przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w ustalenia regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 17 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/115/2022 – załącznik nr 18 do protokołu. 
 
8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I jeszcze jeden projekt uchwały przed 
przerwą dotyczący rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje Rady 
Miasta. Proszę więc Przewodniczących Komisji o podanie nam opinii komisji. Proszę 
Przewodniczącego Komisji Samorządowej.  
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego Komisji ds. 
Rodziny.  
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 
ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego Komisji 
Strategii i Rozwoju Miasta.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata –Pani 
Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącego Komisji 
Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
pytania, uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk  
i podnosi rękę. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - 
naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę tę również podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta 
Miasta Ostrowca świętokrzyskiego (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  
nr 19 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/116/2022 – załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No i ta upragniona przerwa, żeby trochę 
nam było cieplej - 15 min.  
 
Przerwa w obradach trwała od  godz. 16.27 do godz. 16.43. 
 
9) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Szanowni Państwo Radni! 
Kontynuujemy obrady po przerwie i jesteśmy przy pkt 9, przy podpunkcie 9  
z piątego punktu porządku obrad i jest to projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody 
na obciążenie nieruchomości, położonej przy ul. Rzeczki, służebnością przesyłu  
w związku z planowanym usytuowaniem w jej obrębie urządzeń 
elektroenergetycznych. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  
i Rozwoju Miasta. Proszę więc Przewodniczącego o przedstawienie nam opinii komisji.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt 
uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dotyczącej wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej przy ul. Rzeczki, 
służebnością przesyłu w związku z planowanym usytuowaniem w jej obrębie urządzeń 
elektroenergetycznych. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk  
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i podnosi rękę. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - 
naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 21 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/117/2022 – załącznik nr 22 do protokołu. 
 
10) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej przy ul. Eugeniusza 
Kwiatkowskiego służebnością przesyłu. Projekt uchwały był opiniowany przez 
Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego o zabranie głosu. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dotyczący wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej przy ul. 
Eugeniusza Kwiatkowskiego, służebnością przesyłu. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały - naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi 
rękę. I kto się wstrzymał - naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę 
podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zgody na obciążenie nieruchomości 
służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/118/2022 – załącznik nr 24 do protokołu. 
 
11) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały w sprawie 
zgody na obciążenie nieruchomości, położonej przy ul. Starokunowskiej i Górzystej, 
służebnością przesyłu. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  
i Rozwoju Miasta. Proszę więc Przewodniczącego o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dotyczącej zgody na obciążenie nieruchomości położonej przy ul. Starokunowskiej  
i Górzystej, służebnością przesyłu. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - podnosi 
rękę i naciska przycisk. Kto jest przeciw - podnosi rękę i naciska przycisk. I kto się 
wstrzymał - podnosi rękę i naciska przycisk. Mateusz Czeremcha. Stwierdzam, że 
uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zgody na obciążenie nieruchomości 
służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/119/2022 – załącznik nr 26 do protokołu 
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12) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej przy ul. Przemysłowej, 
służebnością gruntową. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  
i Rozwoju Miasta. Proszę Radnego Kamila Stelmasika, o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dotyczący wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej przy  
ul. Przemysłowej, służebnością gruntową. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - 
naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto 
się wstrzymał - naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości służebnością gruntową (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 27 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/120/2022 – załącznik nr 28 do protokołu. 
 
13) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej przy ul. Przemysłowej 
służebnością gruntową. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  
i Rozwoju Miasta. Proszę więc Przewodniczącego o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dotyczący wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej przy ul. 
Przemysłowej, służebnością gruntową. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - 
podnosi rękę i naciska przycisk. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto 
się wstrzymał - naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości służebnością gruntową (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 29 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/121/2022 – załącznik nr 30 do protokołu. 
 
14) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie nieruchomości położonej przy Alei 
Jana Pawła II. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju 
Miasta. Proszę Przewodniczącego o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania do 
projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały dotyczący 
wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie nieruchomości położonej przy Alei 
Jana Pawła II. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk i podnosi 
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rękę. Kto jest przeciw - podnosi rękę i naciska przycisk. I kto się wstrzymał - podnosi 
rękę i naciska przycisk. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
bezprzetargowe wynajęcie nieruchomości (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 31 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/122/2022 – załącznik nr 32 do protokołu. 
 
15) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
zbycia części nieruchomości położonych przy ul. Grabowieckiej. Projekt uchwały był 
również opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Panie 
Przewodniczący o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dotyczący zbycia części nieruchomości położonych przy  
ul. Grabowieckiej. Kto jest za przyjęciem uchwały - naciska przycisk i podnosi rękę. 
Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - naciska 
przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia części nieruchomości 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/123/2022 – załącznik nr 34 do protokołu. 
 
16) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
zbycia nieruchomości położonych przy ul. Zygmuntówka. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę o zabranie głosu Kamila 
Stelmasika.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja również zaopiniowała pozytywnie ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy mają Państwo Radni 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
dotyczący zbycia nieruchomości położonych przy ul. Zygmuntówka. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw - 
naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - naciska przycisk  
i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/124/2022 – załącznik nr 36 do protokołu. 
 
17) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu. 
Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu oraz Komisję Strategii  
i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczących Komisji o zabranie głosu. Jako pierwszy 
zabierze głos Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  
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Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę o zabranie głosu 
Przewodniczącego Komisji Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Ostrowieckiemu. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały naciska przycisk  
i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 
naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 37 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/125/2022 – załącznik nr 38 do protokołu. 
 
18) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 
2022. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę więc 
Przewodniczącego o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
na rok 2022. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska przycisk i podnosi rękę. 
Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał - naciska 
przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022. (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 39 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/126/2022 – załącznik nr 40 do protokołu. 
 
19) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 
2022. Przypominam Państwu Radnym, że to jest właśnie ten dodatkowy projekt 
uchwały, wniesiony dzisiaj przez Pana Prezydenta do porządku obrad. Projekt uchwały 
był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę zatem Przewodniczącego Komisji 
Budżetu o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
na rok 2022. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - podnosi rękę i naciska przycisk. 
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Kto jest przeciw - podnosi rękę i naciska przycisk. I kto się wstrzymał - podnosi rękę i 
naciska przycisk. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022 (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/127/2022 – załącznik nr 42 do protokołu. 
 
20) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2022-2029. I tu przypominam Państwu Radnym o konieczności 
wymiany załącznika nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej. To jest konsekwencją 
wniesienia do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały zmieniającego uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022. Projekt 
uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę więc Przewodniczącego  
o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają uwagi 
do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2022-2029. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały - naciska 
przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw - naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 
wstrzymał - naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że również i tę uchwałę 
podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029 (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LXXI/128/2022 – załącznik nr 44 do protokołu. 
 
 
Ad VI/Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wyczerpaliśmy w takim razie pkt V 
porządku obrad. Przechodzimy do punktu VI – Informacja Przewodniczącej Rady 
Miasta o złożonych interpelacjach. Otóż, Szanowni Państwo Radni! W okresie od 24 
października bieżącego roku do 28 listopada, zgłoszono 11 interpelacji. I tak: Artur 
Zawadzki, Radny Artur Zawadzki - 5 interpelacji, Radny Andrzej Pałka - 5 interpelacji  
i Radny Dariusz Kaszuba - jedna interpelacja. Wszystkie interpelacje zostały 
opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego, jak też zostały przekazane Prezydentowi Miasta, celem nadania im 
dalszego biegu.  
 
 
Ad VII/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 14 października  
2022 r. do 18 listopada 2022 r.: 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy do punktu VII porządku 
dzisiejszych obrad - Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 14 
października 2022 r. do 18 listopada 2022 r. (załącznik nr 45 do protokołu).Czy 
Państwo Radni mają pytania do tego materiału? Nie widzę.  
 
 
Ad VIII/Sprawy różne: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec tego przechodzimy do punktu VIII 
– „Sprawy różne”.  
Otóż, Szanowni Państwo Radni, w materiałach na sesję otrzymaliśmy informację  
o stopniu realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022 przez Gminę 
Ostrowiec Świętokrzyski (załącznik nr 46 do protokołu). Informacja ta była, 
materiał ten był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu. 
Czy Państwo Radni mają uwagi bądź pytania do przedłożonego materiału? Nie widzę.  
Chciałabym Państwa poinformować, że w dniu 18 listopada bieżącego roku powstał 
nowy klub radnych Rady Miasta, a mianowicie Klub Radnych "Ruchu Marka 
Materka". W skład Klubu wchodzą: Karol Wójcik - Przewodniczący Klubu, Marcin 
Marzec - Wiceprzewodniczący Klubu i Włodzimierz Stec - członek Klubu (załącznik  
nr 47 do protokołu). I jeszcze jedna informacja.  
Przypominam Państwu, że w dniu 9 listopada przedłożona została również Państwu 
informacja w zakresie wyznaczenia podmiotów, w których będzie wykonywana 
kara ograniczenia wolności i praca społecznie-użyteczna na terenie Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski w roku 2023. Wszyscy ją oczywiście otrzymaliśmy.  
I jak już jestem przy głosie, to chciałbym Państwu przekazać zaproszenie, które 
wystosowała Międzyzakładowa Organizacja Związkowa NSZZ "Solidarność" Celsa 
Huta Ostrowiec. Jest to zaproszenie wszystkich Państwa Radnych na mszę świętą  
w intencji Ofiar Stanu Wojennego. Ta msza odbędzie się 13 grudnia o godzinie 17:45 
w kościele Najświętszego Serca Jezusowego przy ul. Poniatowskiego 4.  
Jeśli Państwo mają jakieś sprawy w sprawach różnych, to proszę. Proszę Kamil 
Stelmasik.  
Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Korzystając z tego, że jesteśmy 
w tak licznym gronie i wśród tak wielu zacnych osób, chciałbym zwrócić się do 
Państwa z takim apelem: ponieważ wspólnie z grupą znajomych, skupionych głównie 
wokół Stowarzyszenia "Polska 2050", jak i misji charytatywnej "Czynić dobro", to jest 
taka misja Ewangelicznego Kościoła Chrystusowego, która działa w Warszawie, ale 
też ma oddział swój na Ukrainie, koordynujemy pewne działania związane  
z transportami pomocowymi właśnie na Ukrainę. I kolejny taki transport ruszy za 
tydzień z Ostrowca, i chcemy jakby uzbierać jak najwięcej darów, jak najwięcej rzeczy, 
które by mogły nieść pomoc Ukraińcom właśnie w okresie zimy. Chcemy zakupić 
generatory prądotwórcze. Koszt takiego jednego to jest około 2 000 zł. Ale też 
zbieramy: śpiwory, baterie, kartusze z gazem, ciepłe ubrania, buty. I chciałbym 
zapolować do Państwa - wiem, że to jest czas trudny, wielu z Państwa bierze udział  
w wielu różnych akcjach pomocowych. Mamy przed sobą czas świąteczny, ale jeśli 
ktoś z Państwa chciałby się dołożyć do tej zbiórki - ja po sesji Rady Miasta tą kwotę 
będę chciał zebrać. Każdy grosz się liczy, więc jeśli ktoś ma taką ochotę, taką 
potrzebę, to bardzo proszę. Jestem do dyspozycji i apeluję też do wszystkich 
zgromadzonych na tej sali, nie tylko do Państwa Radnych, ale też również do Państwa 
Dyrektorów i Prezesów. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję Bardzo proszę Andrzej Pałka. 
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Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki, Koledzy Radni! Panowie 
Prezydenci! Mieli Goście! Szanowni Internauci! Myślę, że dzisiejsza sesja - mogę, to 
jest moja ocena, przebiegała bardzo spokojnie. Pytań było mało, a dlaczego? 
Ponieważ tych pytań na komisji zadawaliśmy bardzo wiele, na co zostały odpowiedzi 
udzielone w trakcie. I myślę, żeby to tak dalej przebiegało, to będziemy wszyscy 
zadowoleni - każdy, ten kto nas słucha na odległość, i my tutaj na miejscu. Dziękuję 
bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś  
z Państwa chciałby? Proszę, Włodzimierz Sajda.  
Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Szanowni Goście! Ja chciałem znowu zapytać się o nasz dworzec PKP. Obserwuję od 
"x" czasu - nic nie jest zrobione. Dworzec straszy, a Poseł i Senator nic się nie 
interesuje, bo np. kładka nad torami idzie, no posuwa się nawet nieźle. To ze strony, 
Panie Prezydencie, miasta, no roboty idą bardzo dobrze. I firma, która to wykonuje - 
wzorowo. Bo, to prawie co dzień jeżdżę i obserwuję. Ale dokąd, Panie Prezydencie, 
ten dworzec? No, ludzie już nie dają spokojnie przejść, tylko pytają się co z dworcem? 
Co z dworcem? I w innych miastach remontuje się dworce, wyglądają elegancko, np. 
w Skarżysku. No, to jest wzór województwa. A nasz to jest jak najgorsza, już nie 
ubliżając - "zabita wiocha". Ten dworzec. No to, przy 80.000 mieszkańców, żeby takie 
coś straszyło tyle lat, to się w głowie nie mieści. I apeluję, pod kogo to podlega, żeby 
się wziąć w garść i naprawdę zrobić, odnowić, żeby to był dworzec naszą wizytówką, 
w naszym mieście Ostrowcu. Póki są sprzyjające warunki, Panie Prezydencie, to 
myślę, bardzo duża rola jest dla Pana Senatora i Pana Posła. A jak przez tyle lat - nic, 
nic, i jeszcze raz - nic, w tym temacie nie robią. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 
Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 
 
 Ad IX/Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni wobec tego, że 
wyczerpaliśmy porządek obrad dzisiejszej sesji - zamykam LXXI (71) sesję Rady 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Dziękuję Państwu. Do widzenia. 
 
Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 17.03. 
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